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                                                                                                                                 BŘEZEN  2025  
MÍSTNÍ ZPRAVODAJ OBCE OUDOLEŇ

SLOVO STAROSTKY 
 

Vážení spoluobčané, 
     vítejte v březnovém vydání našeho obecního zpravo-
daje. Zima se pomalu loučí, přichází jaro a spolu s ním 
se rozeběhla řada radostných i důležitých událostí. 
 

MASOPUSTNÍ VESELÍ 
     První březnový den prošel naší obcí veselý průvod 
plný krásných masek. O skvělou atmosféru se postarali 
muzikanti a hasiči, kteří celou akci organizovali. Tradičně 
se zastavilo u každého domu, kde se zpívalo, tančilo a 
rozdávalo dobré jídlo i pití. Děkuji všem, kdo se zapojili, 
a společně se těšíme na další ročník! 
 

MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN 
     Další sobota 8. března patřila Mezinárodnímu dni 
žen, který jsme si nenechali ujít, neboť po loňské premié-
ře jsme se celý rok těšili ☺. Místní dámy a slečny se sešly 
v kulturním domě, nechyběly krásné jarní kytičky, sladké 
pohoštění, výborné pití a večeře. Letošní akci opět pro-
vázela vtipná tombola a úžasná módní přehlídka, po 
které byla možnost nákupu moderního oblečení. Za ce-
lou přípravu a nápad děkuji Pavlínce Blažkové, Vlaďce 
Stehnové a Verče Janáčkové. Bylo to krásné sváteční 
setkání a o překvapení nebyla nouze! 
 

DĚTSKÝ KARNEVAL 
     Radost a smích ovládly kulturní dům v neděli 
9. března během dětského karnevalu. Malí i  velcí si užili 
odpoledne plné her, tance a soutěží, na závěr dovádění  
proběhlo vyhlášení a předání odměn všem krásným 
maskám. Organizátorům a sponzorům děkuji za každo-
roční pomoc a přípravu! 
 

PROJEKT KANALIZACE 
     Kromě zábavy jsme se začali aktivně věnovat pří-
pravě na jednu z nejdůležitějších akcí s názvem 

„Oudoleň – kanalizace a ČOV“. Dlouhodobě diskutovaná 
otázka kanalizace se posunula o krok dále. Na konci 
února proběhlo na obecním úřadě vstupní jednání, kte-
rého se zúčastnilo vedení obce, Ing. Martin Dufek jako 
zástupce firmy Vodohospodářský rozvoj a výstavba a 
projektanti Ing. Jakub Raček a Ing. Ondřej Macík, oba 
z firmy VH atelier Brno. V první fázi projektové přípravy 
bude vyhotovena koncepce odkanalizování obce 
ve dvou variantách, první jako odkanalizování obce Ou-
doleň včetně výstavby centrální čističky odpadních vod, 
druhá jako odkanalizování obcí Oudoleň a Slavětín 
včetně výstavby centrální ČOV s kapacitou pro obce Ou-
doleň a Slavětín. V rámci koncepce bude provedeno 
technickoekonomické posouzení technologie ČOV na 
principu SBR a směšovací aktivace. Po vyhotovení kon-
cepce bude následovat veřejná seznamovací schůze 
s občany, po ní obchůzka jednotlivých nemovitostí 
za účelem zjištění stávajícího stavu odkanalizování. 
S jednotlivými majiteli bude navrženo nejvhodnější tech-
nické řešení napojení na novou splaškovou kanalizaci. 
Dále bude potřeba geodetické doměření a inženýrsko-
geologický průzkum, jehož součástí budou laboratorní 
zkoušky asfaltů a podzemní voda bude otestována na 
agresivitu vůči betonovým konstrukcím. 
      Z úvodní schůzky jsme měli dobrý pocit, i když toho 
máme hodně před sebou. Byli jsme rádi, že kromě pří-
pravy projektu byla diskutována především otázka reali-
zace a financování akce. Vždyť cílem je zajistit moderní 
a udržitelné řešení, které bude pro naši obec přínosné 
jak po ekologické stránce, tak po stránce ekonomické.  
 

     Březen je měsícem proměn a očekávání. Jak příroda 
začíná nabírat své jarní barvy, tak se i lidé připravují na 
nové začátky a příležitosti. Užívejte si jarních slunečních 
paprsků a buďte hlavně zdraví! 
 

                                     Blanka Zvolánková, starostka obce 

Sobota 8. 3. patřila všem ženám. Foto: Michaela Plíhalová 
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− Usnesení jsou průběžně plněna.  

− Zastupitelstvo schvaluje návrh nového uspořádání 
pozemků v podílovém vlastnictví Lesního družstva 
obcí Přibyslav pro LV 269 (k. ú. Staré Ransko) a LV 
114 (k. ú. Hluboká u Krucemburku) v rámci komplex-
ních pozemkových úprav.  

− Zastupitelstvo bylo seznámeno s návrhem Smlouvy 
o zřízení věcného břemene – služebnosti, týkající se 
přívodu kabelového vedení nn ke stavebním pozem-
kům nad koupalištěm. Zastupitelstvo schvaluje 
Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti 
č. IV-12-2027340/VB/5, HB Oudoleň – ZTV 3 RD – 
knn mezi obcí a ČEZ Distribuce, a. s., 
IČO: 24729035, Děčín IV – Podmokly, zastoupená 
společností VČE – montáže, a. s., IČO: 25938746, 
Pardubice, zastoupená společností Geodézie Ledeč 
nad Sázavou s. r. o., IČO: 27493989, Ledeč nad Sá-
zavou a pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

− Zastupitelstvo obce bylo seznámeno s dokumentací 
změny č. 3 Územního plánu Oudoleň. V rámci změny 
bude dosavadní územní plán pouze „překlopen“ 
do nové grafické podoby. Zastupitelstvo obce Oudo-
leň, příslušné podle § 6 odst. 5 písm. c) zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním 
řádu, ve znění pozdějších předpisů, vyhlášky 
č. 500/2006 Sb., o územně analytických podkladech, 
územně plánovací dokumentaci  a  způsobu  evi-
dence  územně plánovací činnosti, zákona 
č. 283/2021 Sb., stavební zákon a dle zákona 

č. 500/2004 Sb., správní řád vydává změnu č. 3 

ÚP Oudoleň. 

− Zastupitelstvo schvaluje, na základě žádosti, úhradu 
knih do výměnného fondu Krajské knihovny Vyso-
činy, Havlíčkův Brod v rozmezí 2 000 – 2 500 Kč.  

− Zastupitelstvo schvaluje finanční dar na pořádání 
Dětského karnevalu ve výši 2 000 Kč a pověřuje sta-
rostku podpisem darovací smlouvy.  

− Zastupitelstvo bylo seznámeno se žádostí o pokácení 
2 ks smrků na pozemku p. č. st. 157 v k. ú. Oudoleň 
z důvodu, že stromy rostou v těsné blízkosti domu a 
hrozí jejich pád. Zastupitelstvo doporučuje pokácení.  

− Zastupitelstvo schvaluje Inventarizační zprávu za rok 
2024. 

− Zastupitelstvo bylo seznámeno s podmínkami čer-
pání dotace z programu Obnova venkova Vysočiny 
pro rok 2025.  

− Stav peněžních prostředků na účtech:  

− ČSOB, a. s.     199 921,97 

− ČSOB, a. s.                      1 167 711,43 

− Česká spořitelna, a. s.      1 370 305,99 

− Česká národní banka    316 058,01 

− Celkem                             3 053 997,40 Kč. 

− Zastupitelstvo bylo seznámeno: 

− s informacemi k autobusové dopravě, k organi-
zaci oslavy MDŽ.  

− s termínem zasedání zastupitelstva ve středu 
19. 3. 2025 od 18.00 hodin. 

 

OD DUBNA BUDE 

VÝVOZ POPELNIC 

PROBÍHAT  

1X ZA 14 DNÍ    
     Firma AVE CZ, Žďár 
nad Sázavou, oznamuje, 
že od dubna přechází na 
vývoz popelnic 1x za 14 
dní, ve čtvrtek v sudé 
týdny.  
 

KOMINÍK      

      I letos provede komi-
ník   pan   Martin  Vydra 
(č. tel: 737 130 523) 

ve dnech 12. – 16. 5. 
v naší obci vyčištění ko-
mínů a předepsané re-
vize.  
     Zájemci se mohou 
nahlásit do 31. 3. na 
obecním úřadě. 

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE… 

, 

 

 

P O Z V Á N K A 
 

na zasedání Zastupitelstva obce Oudoleň, které se 
bude konat ve středu 19. 3. 2025 od 18.00 hodin 
v zasedací místnosti obecního úřadu.    

Program: 
1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení 
3. Záměr směny pozemků č. 1/2025 
4. Žádost o odpuštění úhrady pronájmu KD 
5. Samoobslužné chytré boxy 
6. Smlouva o úhradě nákladů na úklid a 

nakládání s odpady tabákových výrobků 
7. Žádost o dar 
8. Rozpočtové opatření č. 1/2025 
 

 
 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE DNE 18. 2. 2025 

 

 

 

POPLATEK ZA POPELNICI, PSA A OUDOLEŇSKÉ LISTY 
 

Ve dnech 24. - 28. března 
se bude na obecním úřadě vybírat: 

 

Poplatek za popelnici:      
480 Kč za jednu osobu s trvalým pobytem 
              za rekreační objekt 
 
 

Poplatek za psa:   
120 Kč za jednoho psa 
180 Kč za každého dalšího psa 
  

Poplatek za Oudoleňské listy 2025:      
22 Kč za Oudoleňské listy 01 – 12/2025. 

                                     

     Občané také mohou zaplatit poplatky přímo na účty obce: 215945167/0300, 
102703292/0300 nebo 3655068309/0800. Variabilní symbol: číslo popisné nebo evi-
denční. 
 

     Při zaplacení poplatku za psa majitel obdrží zdarma sáčky na psí exkrementy. Při 
platbě přes účet je možné si sáčky vyzvednout na obecním úřadě. 

 
 



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 3/2025 4  



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 3/2025 5 

SOBOTA 8. BŘEZNA PATŘILA VŠEM ŽENÁM          

      Letos se opět sešly oudoleňské ženy starší 18 let 
v místním kulturním domě u příležitosti oslavy svátku 
Mezinárodního dne žen. 
      Program byl pestrý. Všechny ženy jsme přivítaly 
krásnými barevnými petrklíči. Na stolech pro ně čekalo 
občerstvení v podobě chlebíčku, jednohubek, morav-
ského koláče, věnečku, laskonky, kakaového řezu, me-
dového řezu. K pití jsme podávaly víno bílé i červené, 
pivo, vodu s citronem. 
      Po úvodu a zahájení byl přednesen program celého 
odpoledne. Popřály jsme všem účastnicím příjemnou 
zábavu. Pak začala módní přehlídka. Paní Myšičková 
z Ellen Móda Chotěboř se svým týmem si pro nás při-
pravila exkluzivní přehlídku všech možných moderních 
trendů. Předváděly ženy starší i mladší. Přehlídka měla 
velký úspěch. Po skončení si mohly ženy modely pro-
hlédnout, vyzkoušet a na místě odkoupit. Nebo si do-
mluvily návštěvu v salónu. Poté následovala oblíbená 
tombola. Opět se vyhrávaly salónky, něco k doktorovi, 
něco na něco, beruny, … Ženy některé vyhrané ceny 
také mezi sebou hned směnily za ty, které se jim doma 
budou lépe hodit. 
    V hlavní tombole byla letos vyhlášena 2. vicemiss 
MDŽ Oudoleň 2025 a tou se stala paní Zuzana Rosecká 
a odnesla si šerpu, korunku a dárkový poukaz na Výlet 
na vrchol Oudoleňského Mount Everestu pro 2 osoby, 
1. vicemiss MDŽ Oudoleň 2025 se stala paní Zdeňka 
Antlová, která si odnesla šerpu, korunku a dárkový po-

ukaz k Oudoleňskému moři pro ne-
omezený počet osob a Miss MDŽ 
Oudoleň 2025 se stala paní Lenka 
Janáčková, která si taktéž odnesla 
šerpu, korunku a dárkový poukaz 
na osobní automobil na 1 rok 
zdarma. Osobní vůz a klíček jsme 
předaly hned na místě. Všem fina-
listkám přejeme plné využití získa-
ných cen a bezpečnou jízdu. 

    Pak následovala večeře. Podával se  vepřový závitek 
se šunkou a vajíčkem, přelitý sýrem a šťávou, vařené 
brambory a zelný salát. 
     A pak začala volná zábava. Ta trvala do pozdních 
nočních hodin. 
     Věříme, že jste si sobotní odpoledne všechny užily. 
Nám pořadatelům to dalo trochu práce vše pro vás na-
chystat, ale věříme, že to stálo za to. Už jen ty usmě-

vavé tváře a dobrá nálada byla naší odměnou. A oce-

ňujeme také to, že si uděláte čas samy na sebe, zařídíte 
si hlídání dětí, bolavé nohy donutíte jít a pak několik ho-
din sedět. Nebojíte se jít mezi nás a neděláte si starosti, 
co tomu kdo řekne. 
      Pokud jsme jen o pár minut prodloužily vaši dobrou 
náladu, posunuly starosti všedních dní - jsme rády. 
     A kolik nás vlastně bylo? Někdo přišel o trochu déle, 
jiný zase o trochu dříve odešel. Bylo nás 60 žen osm-
náct plus. 
     Velké poděkování patří Obci Oudoleň, hlavně paní 
starostce Blance Zvolánkové, která nám dala volnou 
ruku při přípravě a firmě Nápoje Sláma Oudoleň za po-
skytnuté občerstvení. Dále všem, kdo s akcí pomáhaly: 
Vlaďka Stehnová, Veronika Janáčková, Renata Petru-
želková, Dana Ze-
lenková, Irena Mili-
chovská a mladá 
děvčata: Danuška a 
Nelča Zelenkovy, 
Anička a Emmča 
Stehnovy, Nelča Slá-
mová. Pivo čepoval, 
svoz a rozvoz obsta-
ral pan Roman Ze-
lenka alias Romana 
Zelenková. 
     Za celý tým všem 
moc děkuji a přeji 
všem krásné jaro.                                                             
     Pavlína Blažková 

Fotografie: Michaela Plíhalová 
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KARNEVALOVÉ ODPOLEDNE BYLO PLNÉ RADOSTI A SMÍCHU 
     V neděli 9. března se v kulturním domě konal již 22. ročník tradičního 
dětského karnevalu. Na sále se hemžilo 96 dětí, které si za podpory svých 
rodičů, prarodičů či známých přišly v maskách zaskotačit na další karneva-
lové odpoledne. Přivítali jsme mezi sebou i nové tváře. Karnevalový rej za-
hájili maskoti Tlapkové patroly. Marshall, Rubble, Chase a Skye děti hned 
s velkým nadšením poznaly a pojmenovaly. 
     Moderátorského úkolu se jako každý rok zhostil pan Jaromír Najman, 
který nejenže udržoval skvělou atmosféru, ale navíc dokázal zapojit 
všechny děti  do  soutěží  a  tanečků.  Od  soutěží  s  názvy  Zůstaň v obruči, 
přes Opičí dráhu, Ať se tě nedotkne provázek, Velký kroužek plný úkolů, 

Přetahovanou či Židličkovanou 
přes tanečky Ptáček, Sofia, 
Hvězda,  Mašinka, Kulička a  
Makarena si každé dítě našlo 
něco, co ho bavilo. Za všechny 
aktivity získávaly masky slad-
ké odměny.     
     Po společném fotografo-
vání následovalo předání cen 
za masky, které byly všechny 
krásné. Každé dítě v masce si 
odneslo vajíčko Kinder, perní-
kovou medaili a sportovní šáteček různých barev. Nezapomněli jsme ohod-
notit i nejlepší masky. 
     Děkujeme našim tradičním sponzorům – SDH Oudoleň, TJ Sokol Oudo-
leň, Obec Oudoleň a Nápoje Sláma Oudoleň za poskytnuté dary pro děti. 
Místní hospůdce a paní Janě Stránské děkujeme za parádní obsluhu a la-
hodné občerstvení. 
    Tolik příprav, a za chvilku se dvouhodinový karneval přiblížil ke svému 
závěru. Děkujeme maskotům Jirkovi, Vojtovi, Bětce a Míše za skvělý nápad 
a obohacení našeho dětského karnevalu. Velké díky patří panu Jaromíru 
Najmanovi, všem sponzorům, místní hospůdce, Jendovi, Kátě, Hance a 
paní Evě. 
     Příští rok se na vás u nás v Oudoleni moc těšíme již na 23. ročníku této 
akce!                                                           Blanka Zvolánková, Jana Kubátová

V MATEŘSKÉ ŠKOLE JSME ZKOUMALI LIDSKOU 

KOSTRU 
      V naší školce jsme se v únoru v rámci tématu „lidské 
tělo“ zaměřili na různé aktivity, které dětem pomohly lépe 
poznat, jak jejich tělo funguje a jak se o něj starat. Naučili 
jsme se písničku „Zdravé tělo“ a vše si samozřejmě vy-
zkoušeli prakticky. Začali jsme se cviky na uvědomění si 
vlastního těla, soustředili jsme se na jednotlivé části těla 
a cvičili jsme obratnost a fyzickou zdatnost. Zdolali jsme 

překážkovou dráhu 
v sále kulturního 
domu, ta nás prově-
řila v pohyblivosti 
a vytrvalosti. Rela-
xační a protahovací 
cviky nám pomohly 
uvolnit napětí a zlepšit flexibilitu.  
      Děti si prohlížely Encyklopedii lidského těla a zjišťovaly různé zajímavosti 
o těle. Domluvili jsme se a vypůjčili si model lidské kostry od školáků. Měli jsme tak 
možnost detailně prozkoumat, jak naše kostra vypadá. Skládali jsme z pěnových 
puzzle jednotlivé kosti, které jsme si pojmenovávali. 
      Hravou formou jsme se seznámili s některými důležitými orgány, jako jsou 
srdce a plíce, které se ukrývají v hrudníku. Pomocí kolínek jsme lepidlem „lepili“ 
myšlenky „do mozku“, abychom si zapamatovali důležité informace. Dále jsme tré-
novali párové části těla a procvičovali motoriku při zatloukání hřebíčků do papírové 
kostry. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA OUDOLEŇ 

 

Foto: Michaela Plíhalová 

Foto: Michaela Plíhalová 

Foto: Michaela Plíhalová 

Foto: Michaela Plíhalová 
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      Měsíc únor byl ve znamení nemocí a bacilů, které 
neúprosně útočí na naše zdraví a imunitu, a tak jsme si 
povídali o zdravém životním stylu, zdravém stravování 
a prevenci proti nemocem. Jednoho takového bacila si 
každý mohl vyrobil pomocí temperových barev a brčka, 
kterým jsme barvu rozfoukávali. Učili jsme se písničku 
o bacilech, které chtěly uškodit dětem ve školce, ale ty 
se jim ubránily. A na to jsme navázali povídáním o tom, 
jak se proti bacilům chránit. Nejen tím, že se vhodně ob-
lékáme a přikrýváme pusu při kašlání a kýchaní, ale 
také tím, co jíme. Třídili jsme jídlo na zdravé a nezdravé. 

A také jsme si říkali, co dělat, když se náhodou bacilům 
neubráníme. Naše třída se proměnila v nemocnici a lé-
kárnu. Děti do školky donesly mnoho krabiček od léků a 
vitamínů, a tak tematická hra mohla začít. Lékaři ošet-
řovali pacienty, v lékárně si zákazníci nakoupili vše po-
třebné. Vyzkoušeli jsme si manipulaci s mikroskopem a 
udělali pokus, ve kterém jsme si ukázali, jak mýdlo od-
pudí bacily. Trénovali jsme správné smrkání a důkladné 
mytí rukou, takže už víme, že „čistota je půl zdraví“.                                                                           
                                                    Paní učitelky ze školky 

 

ZÚČASTNILI JSME SE PŘEBORU ŠKOL V ŠACHU 
      V pátek 7. února jsme vyrazili do AZ Centra Havlíčkův Brod, 
kde se konalo okresní kolo postupové soutěže s názvem Přebor 
škol v šachu. 
      Do naší I. kategorie (1. - 5. ročník) se přihlásilo 7 škol z okresu 
Havlíčkův Brod. Za ZŠ Oudoleň sbírali body: Anežka H., Emča 
J., Tomík A., Terezka A. a Evánek B. Dařilo se nám velice dobře, 
dokonce jsme v poslední partii hráli o postupové 2. místo. K tomu 
by nám stačila remíza 2:2. Bohužel jsme 1:3 prohráli a lehce zkla-
maní jsme se s pohárem a diplomem vraceli zpět. 
      Všem našim hráčům děkujeme za pěknou reprezentaci školy 
a obce Oudoleň.                                                  Kateřina Chvojková 
 

VE ŠKOLE MÁME NOVÝ KROUŽEK 
      Od 2. pololetí přibyl v rámci školní družiny nový kroužek „Vý-
tvarné činnosti“ pod vedením paní Michaely Plíhalové. Zatím si 
děti vyrobily akvárium, kreslily provázkem namočeným v lepidlu, 
vybarvovaly temperovými barvami a ozdobily si  lžičku FIMO hmotou dle fantazie. Děti tyto výtvarné činnosti moc baví!                                                           
                                                                                                                                                             Kateřina Chvojková 
 

BRUSLENÍ NA ZIMNÍM STADIONU 

V CHOTĚBOŘI 
       Už se stalo tradicí, že žáci z naší školy jezdí v rámci 
tělesné výchovy bruslit. Pokud mají zájem i předškoláci 
z mateřské školy, mohou vyrazit s námi. 
        A tak v úterý 18. února nešly děti do školy se školní 
aktovkou, ale s bruslemi a hokejkou. Paní kuchařky 
nám připravily na cestu dobrou svačinku, která po spor-
tovním výkonu moc chutnala.  

      S pomocí tatínka pana Miroslava Janáčka (Míry) a 
zdatných učitelek jsme strávili dvě hodiny na ledové 
ploše. Sice jsme se opět potýkali s ne vždy vyhovujícím 
vybavením (některé brusle nevydržely až do konce :(), 
ale den jsme si moc užili. 
      Pronájem ledové plochy a objednaný autobus jsme 
financovali z výdělku za školní jarmark a besídku. 
       Děkujeme tedy ještě jednou všem, kteří nás podpo-
rují a pomáhají. Moc si toho vážíme. 
                                                        Vladimíra Stehnová 

Foto: Kateřina Chvojková 

Foto: Vladimíra Stehnová 
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ŠKOLA MÁ VÍTĚZKU OKRSKOVÉ RECITAČNÍ PŘEHLÍDKY  
       Ve čtvrtek 27. února se žáci, kteří postoupili ze školního kola (Evan, 
Jiří, Ema, Amálie, Markéta a Jana) zúčastnili Okrskové přehlídky dět-
ských recitátorů v Chotěboři. 
      Celkem se tu sešlo cca 130 dětí z místních a okolních škol. Recitátoři 
byli rozděleni do 4 kategorií, přehlídka mohla začít. Každý vystoupil před 
ostatními spoluvrstevníky a lektorským týmem se svou poezií či prózou. 
      A pak už všichni netrpěli čekali na vyhlášení. Toto čekání na vý-
sledky zpříjemnila napínavá hra Bingo, ve které děti zapomněly na čas. 
      Přestože konkurence byla opravdu velká, naši mladí recitátoři se v ní 
neztratili. Naopak, jedna naše žákyně si domů odvezla krásné ocenění - 
první místo a tím i postup do okresního kola, které se bude konat v mě-
síci březnu. Gratulujeme! Nejen ona, ale i ostatní si odnesli spoustu no-
vých zkušeností a zážitků.  
      Čas, který nám zbýval do odjezdu autobusu, jsme vyplnili nakupová-
ním, občerstvením a prohlídkou náměstí.                       Kateřina Chvojková 

Školní rok 1937 – 1938 

     Masarykův jubilejní fond čsl. zahraničí má dodati 
prostředky k péči o krajany. Byl založen na oslavu 
85. nar. pres. Osvoboditele. Je spravován kuratoriem 
za dohledu státu. Je potřeba každoročními sbírkami 
fond posilovati.  
     Památku pres. Osvoboditele, který se vždycky mohl 
opříti o pomoc krajanů, nejlépe uctíme, podáme-li po-
mocnou ruku krajanské péči, Čsl. ústavu zahraničnímu 
a Masarykovu jubilejnímu fondu čsl. zahraničí.  
     Dávejme rádi a urychleně! Tak jako dávali krajané 
pro naši revoluci.  
      Dne 7. března 1938 sešli se žáci do I. třídy, kdež 
byla konána vzpomínka na pres. Osvoboditele. Básně 
recitovali:  Jindřiška Ondráčková, III. tř., Zden. Janáč-
ková, I. tř., K. Neuvirth, I. tř., František Štefáček,, III. tř., 
M. Nečasová, III. tř., Jarmila Jonášová, III. tř., J. Hola-
sová, III. tř. a J. Ondráčková, III. tř. 

 
     Dne 23. března 1938 zúčastnilo se žactvo II. a III. 
třídy (celkem 51) promítání filmu „Ze života T. G. Masa-
ryka“. Film byl neobyčejně poučný, takže si žactvo od-
nášelo nejlepší poučení pro život.  
     Ve III. třídě bylo zavedeno umývání rukou o přestáv-
kách a každý žák k témuž účelu si přinesl svůj ručník. 
Jedině mýdlo bylo obstaráno ze školních peněz.  
    Od 3. dubna 1938 do 9. 4. 1938 byl pořádán na zdejší 
škole „Týden čistoty a zdraví“, v němž byl zdůrazněn 
dětem týden čistoty, šatstva, svého těla, obydlí, do-
mova, školy a obce. Tohoto týdne provedly děti úklid 
prostranství před budovou školní.  
     Dne 13. dubna 1938 sešli se žáci ve III. třídě k slav-
nosti „Mírové“. Vystoupili: Jiří Holas, III. tř., St. Holas, III. 
tř., žáci III. tř. (scéna a sborový zpěv).  

Zapsal Alios Prachař, řídící učitel 
    (V ukázce je zachována původní pravopisná úprava.)

Shelley Readová: BUĎ JAKO ŘEKA        
     Sedmnáctiletá Victorie Nashová, 
jediná přeživší žena v rodině plné 
komplikovaných mužů, vede do-
mácnost na rodinném statku s bro-
skvoňovým sadem v malém farmář-
ském městečku Iola v Coloradu.     
     Wilson Moon je mladý tulák se 
záhadnou minulostí, vyhnaný 
ze své rodné země a odhodlaný jít 
svou vlastní cestou.      
     Victorie s Wilem se náhodou potkají na rohu ulice a 
toto setkání zásadně změní jejich životy a rozpoutá ko-
loběh touhy a nebezpečí. Když dojde k tragédii, Victorie 
opouští jediný život, který kdy poznala. Utíká do neda-
lekých hor, kde se snaží přežít v divočině bez jasné 
představy o tom, co jí přinese budoucnost. S měnícím 
se ročním obdobím sleduje i změny ve svém vlastním 
nitru a v krásné, ale drsné krajině nachází smysl a sílu 
jít dál. Znovu vybudovat vše, co ztratila, přestože její do-
mov - statek i milovaný broskvový sad, který patří její 
rodině už po generace, má zmizet pod hladinou řeky 
Gunnison.  
      Kniha Buď jako řeka, inspirovaná skutečnými udá-
lostmi, které provázely zkázu městečka Iola v 60. letech 

20. století, je příběhem o hluboké lásce neochvějně če-
lící těžkostem a ztrátám, ale také o nalezení odvahy, 
nezlomnosti, přátelství a nakonec i domova - tam, kde 
bychom to nejméně čekali. Tento ohromující debut 
zkoumá, co znamená vést svůj život, jako by byl řekou 
- sbírat zkušenosti, plynout a hledat cestu vpřed, přes-
tože je tok řeky přehrazen. 
 

Linda Castillo: MRTVÍ PROMLOUVAJÍ       

     O staré farmě Hochstetlerových se v Painters Millu 
šušká, že je prokletá. Policejní náčelnice Kate Burkhol-
derová je přivolána na místo, kde se zdánlivě vlastní ru-
kou sprovodil ze světa starý muž. 
Záhy však důkazy prozradí, že šlo 
ve skutečnosti o vraždu, která na-
víc nějak souvisí právě s dávným 
incidentem na farmě Hochstetlero-
vých. Když je objeven další mrtvý 
muž, opět zdánlivý sebevrah, vyjde 
na světlo spojitost mezi oběťmi a 
postupně se odkrývají děsivé po-
drobnosti z oné noci před pětatři-
ceti lety, kdy zahynul amišský otec 
a jeho čtyři děti, jejichž matka beze 
stopy zmizela... 

OBECNÍ KNIHOVNA OUDOLEŇ - NOVINKY 

 

 

HISTORIE – PAMĚTNÍ KNIHA OBECNÍ ŠKOLY V OUDOLENI - POKRAČOVÁNÍ 

 

Foto: Kateřina Chvojková 
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ŠACHOVÉ OKÉNKO – MLÁDEŽI SE DAŘÍ  
      V posledních dvou zápasech se nám moc neda-
řilo, jelikož jsme hráli s prvním a druhým týmem ta-
bulky. V prvním zápase jsme překvapivě remizovali 
s Křižánkami, ale ve druhém  jsme nestačili na hráče 
ze Světlé a prohráli jsme 2:3. Nedá se nic dělat, čekají 
nás ještě zápasy se Žďárem nad Sázavou a Havlíč-
kovým Brodem, kde budeme chtít naplno bodovat. 
Držte palce. 
       Naši mladí šachisté se zúčastnili Ligy Vysočiny 
mládeže ve Světlé nad Sázavou a přivezli domů me-
daile. Lenka Zvolánková, Ema Janáčková a Terka 
Antlová obsadily krásná třetí místa ve svých katego-
riích. Turnaje se ještě zúčastnili naši kluci Tomáš Antl, 
Jindra Rosický a Petr Stránský, kteří se na stupně ví-
tězů nedostali, ale v silné konkurenci si vedli velmi 
dobře. Poděkování patří Marii Antlové a Petru Zvolán-
kovi, kteří po celý den děti doprovázeli a odvedli vý-
borný „kaučink“.                                         Milan Chvojka  

PINČES OKÉNKO – ÁČKU SE STÁLE DAŘÍ 
     Sezona se blíží ke konci a naše obě mužstva si ve-
dou výborně 
     Áčko v posledních kolech zdolalo Světlou 14:4, Le-
deč 13:5, Maleč 14:4 a Chotěboř 13:5. Jedinou prohru 
utrpělo s Havlíčkovým Brodem Ostrov 16:2, který 

nasadil hráče hrající Krajský přebor a nebyla šance 
uhrát lepší výsledek, a proto se nachází na 2. místě, 
právě za „Broďákama“. 
      Béčko v nadstavbové části má odehrané dva zá-
pasy s jednou výhrou ve Šmolovech 11:7 a  prohru proti 
Přibyslavi 12:6.                                             Milan Chvojka                                                                                                                                                             

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA OKRSKU Č. 6  
      V pátek 14. 2. se v naší obci konala výroční schůze 
okrsku č. 6. Na této schůzi jsme přivítali zástupce z SDH 
Havlíčkova Borová, Slavětín, Jitkov, Cibotín, Česká 
Bělá, Krátká Ves, Kojetín a Oudoleň.  
      Starosta okrsku pan Pavel Pátek přivítal nejen pří-
tomné hosty, ale i starostu OSH Havlíčkův Brod pana 
Josefa Stejskala. Všechny přítomné seznámil s informa-
cemi z ústředí, zhodnotil uplynulý rok a přednesl plány 
na letošní rok. S dalšími informacemi vystoupil velitel 
okrsku pan Pavel Kubát  a 
stejně tak i člen OORP pan 
Jiří Bárta. Z jeho zprávy 
jsme se dozvěděli o počtu 
zásahů, o výši škod a 
uchráněném majetku. A 
v neposlední řadě i o zají-
mavých zásazích. Jako po-
slední vystoupil starosta 
okrsku a všem přítomným 
poděkoval za práci nejen 
ve sborech, ale i v obcích a 
v celém našem okrsku. Vy-
zvedl i práci s dětmi, která 
je velmi důležitou součástí 
naší činnosti a kde si vy-
chováváme další nástupce 
nejen do výjezdových jed-
notek, ale i možné budoucí 
hasiče v HZS. Rovněž po-
děkoval i našim zástupcům 
SDH za krásné přijetí. 
      Poté následovalo ob-
čerstvení, které bylo pod 

taktovkou paní Jany Kubátové, které velmi děkuji. 
Stejně tak děkuji všem členům SDH, kteří se podíleli ne-
jen na přípravě, ale i na celém večeru, kdy se všichni 
postarali o to, aby se hosté u nás cítili jako doma. A bylo 
znát, že se to povedlo. Poděkování patří i obci Oudoleň 
a jejich představitelům za zapůjčení zasedací místnosti. 
Celý večer proběhl ve velmi příjemné atmosféře a již se 
těšíme na další setkání, a to nejen na soutěžích.  
                                Za SDH Oudoleň Hanka Zelenková 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ OUDOLEŇ 

  

TJ SOKOL OUDOLEŇ 

  

Foto: Petr Zvolánek 

Foto: DZ 



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 3/2025 10 

Martin Kukla: Krajská rada má jasno, jak pomoci 
rozvoji regionu, městům i obcím 
     Každý úspěch je na začátku podložen propracova-
ným a smysluplným plánem. V případě vedení kraje jde 
o Programové prohlášení na další čtyři roky. Je to ta-
ková kuchařka, kterou se bude můj tým řídit a dělat vše, 
aby byl Kraj Vysočina dobrým místem pro život – nejen 
na papíře, ale hlavně u vás ve městech i obcích. Jde 
o dokument, do kterého jsme přenesli to nejdůležitější, 
na co zaměříme pozornost a upneme síly. Občané 
Kraje Vysočina jsou v něm na prvním místě! 
      Už teď pracujeme na rozšíření terénních sociálních 
služeb a na navýšení kapacit lůžek v pobytových sociál-
ních zařízeních v Jihlavě, ve Ždírci u Jihlavy, ale také 
v Třebíči a především ve Žďáře nad Sázavou, kde je 
podle našich statistik bílé místo na mapě Vysočiny. 
Právě ve Žďáře nad Sázavou o výstavbě nového do-
mova intenzivně jednáme s vedením města.  
     Ještě před nástupem do funkce hejtmana jsem zdů-
razňoval potřebu investic do zdravotnictví. Jde přede-
vším o zvýšení komfortu parkování pacientů krajských 
nemocnic. V létě otevřeme nový parkovací dům u Ne-
mocnice Třebíč, do konce roku zahájíme stavbu parko-
vacího domu u krajské nemocnice v Jihlavě a během 
následujících týdnů začneme stavět parkoviště v areálu 
pelhřimovské nemocnice. V létě navíc zvýšíme kapacitu 
parkování u krajského domova seniorů v areálu havlíč-
kobrodské nemocnice. 
      Jednou z priorit pro novou krajskou radu je také do-
prava. Kraj včas dokončí všechny požadované dopravní 

stavby potřebné pro dostavbu Jaderné elektrárny Duko-
vany. Pokud jde o opravy silnic II. a III. tříd – zatím není 
jasné, jestli na jejich modernizaci od státu v rámci roz-
počtového určení daní dostaneme slíbených čtyři sta 
milionů korun. Projekty oprav krajských silnic ale do 
šuplíku nezavřeme. Využijeme vlastní zdroje, krajský 
rozpočet. 
      Informace ke všem významným krajským investicím 
najdou lidé v nové aplikaci – online mapě, kterou připra-
vujeme. Online mapa bude sdružovat důležitá data 
o opravách silnic, představí nové stavby ve školství 
nebo v sociální oblasti. Konkrétně tu najdete např. 
všechna nová výjezdová stanoviště krajské záchranky, 
projekty transformace ústavních zařízení pro osoby se 
zdravotním postižením na komunitní domácnosti nebo 
projekty zachraňující kulturní dědictví. Nebudou chybět 
ani modernizace školských zařízení, která bude kraj po-
stupně proměňovat tak, aby studentům vyhovovala ne-
jen po stránce vzdělávací, ale aby mohli prostory plno-
hodnotně využívat také k odpočinku a ve volném čase. 
A když jsme u škol, mohu vám slíbit, že nové krajské 
vedení bude podporovat technické obory, a to nejen ty  
související  s rozvojem  jaderné  elektrárny, ale také 
o další obory reagující na potřeby průmyslu a regionál-
ních zaměstnavatelů. 
     Sledujte dění v kraji na mých sociálních sítích, na ofi-
ciálních kanálech Kraje Vysočina, a pokud vás něco 
trápí, napište mi. Jsem tu pro vás.  
                             Martin Kukla, hejtman Kraje Vysočina 

 

                               
 

 
 

 

 

 

 

  

PLÁNOVANÉ AKCE 2025 

17. - 19. 

3.  
Příjem věcí do bazárku Obec 

19. 3.  Zasedání zastupitelstva Obec 

24. – 28. 3.  
Poplatky, bazárek,  

sběr textilu pro charitu 
Obec 

27. 3.  Svoz nebezpečného odpadu Obec 

31. 3. Výdej věcí z bazárku Obec 

3. 4.  Čaj o páté Obec 

11. 4.  Čistá Vysočina Obec, SDH 

11. – 13. 4. Svoz velkoobjemového odpadu Obec 

19. 4.  Šachový turnaj O pohár starostky TJ Sokol  

19. 4.  Taneční zábava, hudba Kletyend TJ Sokol  

 

ROČNÍK XIX.  VYDÁNO: 13. 3. 2025. MĚSÍČNÍK ČÍSLO: 3.  
Uzávěrka příštího čísla: 21. 4. 2025.  

Evidenční číslo: MK ČR E 17544.  
Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává: 

Obec Oudoleň, Oudoleň 123, 582 24 Oudoleň,  
IČO: 00267996, DIČ: CZ00267996.  

Tel.: 569 642 201, 773 744 815, 
 obec@oudolen.cz, www.oudolen.cz. 

KULTURA – INZERCE - FOTOOKÉNKO 

 

KRAJSKÝ ÚŘAD KRAJE VYSOČINA – SLOVO HEJTMANA 

 

 

TIŠE VZPOMÍNÁME 
 

Tichou vzpomínku věnujeme  
panu Jaroslavu Slámovi, 

který zemřel 8. února 2025 
 ve věku nedožitých 80 let. 

 

 
                                                                                    

            
 

 

k podání přiznání k dani z příjmů za zdaňovací období 2024 
Dočasné pracoviště v Chotěboři: Kino Družba Chotěboř, Tyršova 256, boční vchod. 

Výjezdy zaměstnanců budou ve městě Chotěboř organizovány v průběhu měsíce března 2025 takto:  

                                     
Datum Provozní hodiny  Datum Provozní hodiny 

17. 3. 2025 8.00 – 11.30, 12.00 – 17.00  26. 3.2025 8.00 – 11.30, 12.00 – 17.00 

19. 3. 2025 8.00 – 11.30, 12.00 – 17.00  31. 3.2025 8.00 – 11.30, 12.00 – 17.00 

24. 3. 2025 8.00 – 11.30, 12.00 – 17.00   

 
 

mailto:obec@oudolen.cz
http://www.oudolen.cz/
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MASOPUSTNÍ PRŮVOD 2025 
Foto: Jana Kubátová, Olga Slámová 

 


